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Afbud: Marianne Horstmann, Johnna Jørgensen og Helle Frederik-

sen 

 

Mødet blev indledt med besøg af Kim Christoffersen og Maria Bern-
hard med oplæg om formalia omkring seniorrådsvalg. 
 
 

1. Formalia ift mødestart v/Karen Strandhave 

• Opfølgning fra sidste referat  
Er der noget der skal følges op på 

• Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden er udsendt før mødet. Seniorrådet kan 
godkende eller supplere den udsendte dagsorden. 

• Valg af ordstyrer til mødet  
 

Beslutning: 

Dagsorden godkendt.  

Solveig Thrane valgt som ordstyrer. 

 

 
2. Vigtige datoer v/ Karen Strandhave 

Gennemgang af kommende arrangementer i relation til Seniorrå-

det.  

Dato Emne Obs/ 

deltagelse 

08.04.25 Dialogmøde med senior, social- og 
Sundhedsudvalget 

Alle 

 

Indstilling: 

Kommende arrangementer og aftaler herfor drøftes 

 

Beslutning: 

Drøftet 

 

 

 

 

 

Beslutningsreferat 
- Møde i Seniorrådet 02.12.24 

Svendborg Seniorråd 

Svinget 14 

5700 Svendborg 

 

Tlf. 29 47 96 10 

 

www.svendborg.dk/seniorråd 

 

02.12.24 

 

Svendborg Seniorråd 

Formand Karen Strandhave 

Mobil: 29 47 96 10 

Mail: strandhave@post.tele.dk 

Svendborg Kommune opfordrer alle til at skrive sikkert 

via Digital post. Derfor bør du aldrig sende fortrolige 

personhenførbare oplysninger (CPRnr. helbreds- og 

økonomiske oplysninger) i en almindelig mail. Læs 

mere: https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-

post-og-selvbetjening 

 

 

https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
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3. Gennemgang af dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsud-
valgets møde v/Karen Strandhave 

 

Dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsudvalgets møde drøftes. 

 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsud-

valgets møde og afgiver eventuelle høringssvar. 

 

Beslutning: 

Dagsorden drøftet. Seniorrådet ønsker at give høringssvar på 

punkt 3. Seniorrådet støtter indstilling i punkt 3 omkring konverte-

ring af stedfortræderstillinger til assisterende ledere, og at midlerne 

tages af kvalitetsløftsmidlerne. 

 
 

4. Seniorrådsvalg - Opfølgning på møde med Kim Bremer Chri-
stoffersen v/Karen Strandhave 
Seniorrådet har deltaget i møde vedr. seniorrådsvalg 31.10.24. og 
på mødet d.d. har Kim Christoffersen deltaget for at drøfte mulighe-
der ift. seniorrådsvalg i Svendborg Kommune i efteråret 202. 
Seniorrådet skal på den baggrund medvirke til at sikre gennemfør-
sel af seniorrådsvalget 2025, og drøfte hvordan valget bedst gribes 
an. 
 

Indstilling: 

• Seniorrådet lægger op til drøftelse af valgform, med hen-
blik på endeligt valg af valgform ved et kommende møde 

• Seniorrådet vælger 3 repræsentanter der sammen med 
administrationen laver en køreplan for Seniorrådsvalget 
2025, der forelægges for Seniorrådet på et kommende 
møde 

• Seniorrådsvalget 2025 sættet løbende på som punkt på 
de ordinære seniorrådsmøder 

 

Beslutning: 

Seniorrådet ønsker i lighed med tidligere valg at køre med tilpasset 

fremmødevalg/brevstemmer. 

Valggruppen udpeges til januar mødet 2025 og der følges op på fra 

valggruppen til seniorrådsmøderne 

Hver enkelt kandidat må reklamere for sig selv ift. valget til senior-

råd. 

 
5. Ældrepolitisk konference Vingsted 27.11.24 

Seniorrådet var på ældrepolitisk konference i Vingsted den 
27.11.24 
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Indstilling: 
Indholdet på konferencen drøftes og der vurderes, om der er noget 
seniorrådet skal gå videre med 
 
Beslutning: 
Drøftet. Seniorrådet vil følge processen tæt, og er interesserede i 
hvordan strukturen bliver i Svendborg Kommune. Der er særlig op-
mærksomhed på at sikre høringssvar omkring brugerinddragelse 
 
 

6. Kørsel til og fra behandling fra egen læge 
Seniorrådet har fået en henvendelse fra en borger omkring, at bor-
geren ikke er berettiget til kørsel til og fra behandling hos egen 
læge, fordi borgerens læge bor i en anden kommune 
Administrationen har undersøgt sagen. Det er 4 kriterier for, at man 
er berettiget til kørsel til og fra behandling hos egen læge. Borge-
ren skal 

• Modtage Social pension 

• Ikke kunne benytte offentlige transportmidler 

• Være Gruppe 1 sikret 

• Have en læge der er beliggende i bopælskommunen 

 
 
Bilag: 
Afgørelse fra styrelsen for patientklager 
 
Indstilling: 
Seniorrådet drøfter, om det er en sag de vil gå videre med, og i gi-
vet fald på hvilken måde. 
 
Beslutning: 
Seniorrådet ønsker at løfte den til danske ældreråd, så borgere 
kan få kørsel til en anden kommune, men med max. eksempelvis 
15-20 km. 

 
 

7. Breve i E-boks v/Karen Strandhave 

Seniorrådet har modtaget en henvendelse fra en borger der gør 

opmærksom på, at breve der sendes via E-boks med farve, kan 

være svære at læse uden farve, hvis de er printet i sort/hvid hos 

Kommune data. 

Administrationen har undersøgt at det er muligt at vælge print i 

farve i systemet. Det er det. Systemansvarlig har skrevet ud på 

Kommunes intranet, at alle medarbejdere skal være opmærk-

somme på at bruge den mulighed for farveprint , når det er nød-

vendigt ift. at kunne læse det udsendte 
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Indstilling: 
Seniorrådet tager orientering til efterretning 
 
Beslutning: 
Orientering taget til efterretning 
 
 
 

8. Finanslov og finansiering af Danske Ældreråd 

I forbindelse med finansloven er der via bloktilskud sat midler af til 

at seniorrådene kan være medlemmer at Danske Ældreråd. 

Seniorrådet skal derfor sikre, at bloktilskudsmidlerne tilføres Seni-

orrådet i Svendborg Kommune. 
 
Indstilling: 
Seniorrådet beder administrationen følge op på at bloktilskudsmid-
lerne tilføres Seniorrådet i Svendborg Kommune. 
 
Beslutning: 
Seniorrådet beder administrationen følge op på at bloktilskudsmid-
lerne tilføres Seniorrådet i Svendborg Kommune. 
 
 
 

9. Møder v/Karen Strandhave 
Drøftelse af kommende møder 
 
Indstilling 
Seniorrådet prioriterer og fremkommer med emner til dagsorden, 
samt godkender datoer for møder i Seniorrådet i efteråret 2024: 

 
 

Seniorrådsmøde 
 

Emne  Sted 

Fredag 10.01.25 Plejecenter eller ge-
riatrisk afdeling 

 

Torsdag 30.01.25 Faste teams v/ Lis-
bet Dahl 

 

Fredag 28.02.25   

Mandag 07.04.25   

Torsdag 01.05.25   

Mandag 02.06.25 Evaluering af Seni-
orrådets arbejde 

 

Fredag 08.08.25   

Mandag 01.09.25   

Torsdag 18.09.25   
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Fredag 31.10.25   

Mandag 01.12.25 Julefrokost  

 
 

Kommende emner til seniorrådsmøder 

• Se ovenstående - Majbritt Kjærulff vil gerne lave portrætter 
om seniorrådets medlemmer – og understøtte at kommuni-
kation kommer på dagsordenen ifb mødet. 

 

• Besøg på geriatrisk afdeling  Kirsten Vie kontakter dem 

• Digitalisering 

• Besøge plejecentre 

• Marts – drøfte møde med ældresagen i april om fælles væl-
germøde i september 2025 

• Frivillige og alternative måder at arbejde med frivillige. Her-
under fokus på det nye plejecenter i Tankefuld. Frivillige. 
Hvad skal de?  Hvordan skal de forsikres? 

• Opgaveglidning fra regioner og kommuner 

• Formændene for nedenstående udvalg inviteres to gange 
på en valgperiode. 

o Plan og lokalsamfund 
o Miljø og teknik 
o Kultur og fritidsudvalget 
o Borger- og arbejdsmarkedsudvalget 

• Input til Impulser på dagsordenen 2 x årligt april og oktober 
 

Indstilling: 

Seniorrådet prioriterer emner/besøg for kommende møder. 

 

Beslutning: 

 

 
10. Gensidig orientering.   

Fra formand Karen Strandhave 

•  
Fra Seniorrådets medlemmer 

• Ingrid Andersen arbejder på Trollemosen med ideudvikling 
og det tages på plejecenterrådets møde dd. 

• Solveig Thrane har været med i Masterplansarbejdet om-
kring ”Syg og døende” i eget hjem – og har oplevet det har 
været et arbejde med faglighed og som meget givende at 
være med. Ift. informations- og inspirationsmøder har Sol-
veig oplevet kritik af at  

• Svend Kjærsaa har været med i masterplan omkring mad 
og måltider – spændende arbejde – plejecenterråds møde 
på Tåsinge 
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• Finn Olsen har haft et møde med John Arly omkring er-
hverv og turisme omkring, at man politisk skal være op-
mærksomme på Seniorrådet. Majbritt Kjærulff synes det vil 
være relevant at der kommer handicappladser ved kommu-
nens havne 

• Egon Sohnesen er med i arbejdsgruppe vedr. boformer – 
der er opmærksomhed på at få generationsbofællesskaber 
med i bolighandlingsplanen. Egon Sohnesen har lavet 3 ar-
tikler til næste nummer af Impulser, Plejecenterråd, Cykling 
og om ”Når jeg bliver gammel”- hvad man skal tænker på 
når man kommer op i årene. 

• Søren Jakobsen har været til møde i plejehjemsrådet på 
Bryghuset – Det opleves som et problem at Ugeavisen ikke 
kommer til alle borgere, der rettes henvendelse til Ugeavi-
sen fra Seniorrådet omkring dette. Danske Ældreråd har 
holdt konference for Patient Inddragelses Udvalget, der 
kommer folder ud omkring mødeforberedelse mv. Alle PIU i 
region Syddanmark har været inviteret til fællesmøde – et 
givtigt møde.  

• Margit Lolk og Søren sidder i Masterplansgruppen vedr. re-
habilitering, materialet er mest en opdatering. Der er op-
mærksomhed på de borgere der ikke vil rehabilitering og 
kobling til velfærdsteknologi. Margit har deltager i Bruger- 
og pårørenderådet på friplejehjemmet. 

• Majbritt Kjærulff har ift. Masterplan været med i Boformer – 
der er mange tekniske detaljer og viden om boliger på 
tværs, et meget spændende arbejde og med mange vigtige 
drøftelser. Materialet mangler stadigvæk en omskrivning. Ift 
faglig og professionelle medarbejder – fokus på samarbej-
det med de pårørende har manglet og obs på synergieffek-
ter.  

• Karen Strandhave fortæller at plejecenterrådet på Stenstrup 
funger godt, bred repræsentation. Plejecenterrådet laver 
sammen med ældresagen et musikarrangement til foråret. 
Karen og Ingrid har været med i masterplanarbejdsgruppe 
omkring samskabelse, herunder hvad er opgaver for frivil-
lige, og hvordan kan de bidrage – en rigtig god gruppe 

• Solveig Thrane fortæller at plejecenterrådet på Tåsinge fun-
gerer fint. De frivillige og plejecenterrådet er med til julefro-
kost 
 

Fra seniorrådets medlemmer ift dagsordener fra politiske ud-
valg 

• Teknik og miljø – Søren Jakobsen- Skovbegravelsesplad-
ser bliver dyrere 
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• Klimhandleplan – Majbritt Kjærulff fortæller der er indsats-
områder der kan gøres noget ved på sigt– ift transport og 
mobilitet og affald – kan være relevant fra seniorer 
 

 
Fra Svendborg Kommune v/Kirsten Vie 

• Masterplan forventes færdig til udvalgsmøde marts 2025 

• Ældrereform. Lovgivning omkring tilsyn og lokalplejehjem 
forventes færdig inden jul, øvrig lovgivning pr. 01.07.25 

• Strukturreform. Arbejdet er så småt ved at komme i gang. 

 

Indstilling: 

Orientering tages til efterretning. 

 

Beslutning: 

Orientering taget til efterretning. 

 
 

11. Hvad skal videre til pressen/facebook?/alle 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter om der er temaer fra dagens møde der skal vi-

dereformidles. 

 

Beslutning: 

Henvendelse om kørsel til Danske Ældreråd lægges på facebook 

 

 
12. Eventuelt/alle 

Finn Olsen – meldt afbud fra 10.01.24 
 


